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Zápis z 2. řádného zasedání 53. konventu pražského seniorátu ČCE 
konaného v sobotu 8. listopadu 2008 od 9.00 
v kostele FS ČCE v Praze Libni, U pošty 6, Praha 8 – Libeň 
 
Konvent byl zahájen přivítáním Abigail Hudcové. 
 
Úvodní pobožnost  
 
Slovem o postavách víry posloužili Andrea Pfeifer, Frank Lessmann-Pfeifer a Tanja Kaminski.   
 
1. Ustavení zasedání 
 
Prezence  
Abigail Hudcová provedla kontrolu prezence konventuálů.  
Přítomno 84 konventuálů (viz prezenční listina).   
 
Přiznání členství konventuálům s hlasem poradním.  
Konvent přiznal řádné členství Petru Špirkovi a Franku Pfeiferovi. Schváleno, zřejmá většina.  
Konvent přiznal členství s hlasem poradním, zástupcům mládeže Pavlu Grollovi a Jakubovi Martinů a 
Zdeně Skuhrové. Schváleno, zřejmá většina.  
Konvent přiznal členství s hlasem poradním vikářkám Magdaleně Smetanové a Anně Šourkové.  
 
Slib nových poslanců  (Tisk č.1)  
Noví poslanci konventu složili slib konventuála.  
 
2. Slib člena a náhradníka seniorátního výboru      
 
Člen synodní rady Pavel Stolař instaloval 2. náměstka seniorátního kurátora seniorátního výboru 
pražského seniorátu Daniela Hellera a připomenul slovo epištoly Římanům 12,3-8.  
 
3. Vzpomínka na zesnulé pracovníky seniorátu 
 
Abigail Hudcová přečetla jména zemřelých bratří a sester a v modlitbě poděkovala za jejich život a 
službu.  
 
4. Volba zapisovatelů, verifikátorů, skrutátorů,  
 
Zapisovateli byli zvoleni Michal Šourek a Daniela Doucková. Schváleno, zřejmá většina.  
Verifikátory zápisu byli zvoleni poslanci ze sboru z Nuslí. Schváleno, zřejmá většina.  
Skrutátory byli zvoleni Zdena Skuhrová, Petr Špirko, Pavel Groll a Jakub Martinů. Schváleno, zřejmá 
většina.  
 
5. Schválení programu, rozhodnutí o výlohách.  
 
Konvent schválil předložený program jednání - doplněný o dva návrhy:  
a) Volby kandidátů na členy SR (bod 18) budou probíhat průběžně během celého jednání konventu.  
b) Program bude doplněn o bod: Volba 2. náhradníka poslance na synod, který bude vložen mezi body 
17. a 18.  
Konvent schválil způsob krytí nákladů dle návrhu Abigail Hudcové: Náklady budou kryty z vykonané 
sbírky konventuálů a chybějící částka bude doplacena ze seniorátního účtu.  
 
6. Zpráva předsednictva o plnění usnesení 1. zasedání 53. konventu (Tisk č.2)  
 
Zpráva byla krátce představena A. Hudcovou.  
 
7. Zpráva seniorky (Tisk č.3) 
 
Lýdia Mamulová představila konventu návrh grémia kurátorů o pomoci slabším sborům s náklady na 
personální fond.   
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8. Zpráva seniorátního kurátora (Tisk č.4)   
 
Petr Kraus doporučil pozornosti staršovstev seniorátní statistiky (salár, návštěvnost, atd.). Doporučil 
podpořit návrh o větší podpoře seniorátním farářům a představil seniorátní adventní sbírku.  
 
9. Zprávy dalších členů SV  (Tisk č.5)  
 
Další členové seniorátního výboru nevystoupili.  
 
10. Zpráva pastýřské rady (Tisk č.6)  
 
Členové pastýřské rady nevystoupili.  
 
11. Zpráva  JJ (Tisk č.7)  
 
Petr Hudec rozdal přehled hospodaření Jeronýmovy jednoty.    
 
12. Zprávy poradních odborů (Tisk č.8)  
 
Pavel Groll za seniorátní odbor mládeže ocenil práci Mikuláše Vymětala jako seniorátního faráře pro 
mládež a doporučil jeho znovuzvolení.  
 
13. Zprávy středisek Diakonie (Tisk č.9)  
 
Petr Hudec podal krátkou zprávu o středisku a škole Diakonie ve Stodůlkách (zpráva není, z důvodu 
výměny ředitele střediska, součástí materiálů konventu).  
Lýdia Mamulová podala krátkou zprávu o Středisku křesťanské pomoci (SKP) Belgická (zpráva je 
k dispozici na konventu a byla rozeslána).  
 
14. Zpráva o hospodaření seniorátu, návrh rozpočtu na r. 2009,   
zpráva revizorů, volba revizorů (Tisk č.10)  
 
Návrh rozpočtu  
Petr Kraus představil zprávu o hospodaření seniorátu 2007 (a vysvětlil, proč probíhá schválení 
s ročním zpožděním) a předložil návrh rozpočtu na r. 2009.  
 
Zpráva revizorů 
Jaroslav Kolafa představil zprávu revizorů hospodaření (viz příloha), doporučil schválení účetnictví, 
vyslovení absolutoria a poděkování Olze Polákové.    
 
Volba revizorů  
Revizory byli zvoleni Jaroslav Kolafa, Jakub Šilar, Alena Turzová, Jan Mašek, Oldřich Doseděl, 
Alexandr Čáp. Volba proběhla aklamací po jménech, zřejmou většinou.   
 
15. Návrh repartic na r. 2009  (Tisk č.11)  
 
Petr Kraus vysvětlil, proč se seniorátní repartice zvyšují podstatně rychleji než celocírkevní – 
z důvodu nárůstu seniorátních nákladů (seniorátní faráři, aj.).    
 
16. Rozprava ke zprávám a rozhodnutí o nich  
 
Eva Halamová: (ke zprávě seniorky a členů sen. výboru). Klientský sbor má cca 50% členů mimo své 
území, což souvisí s vystěhováním řady zejm. starších lidí z centra na pražská sídliště. Cca 20% členů 
sboru bydlí v satelitech kolem Prahy a navštěvuje sbor cca 1-2x měsíčně. Hospodářsky je sbor hodně 
závislý na darech starších členů a není proto sborem, který by mohl finančně táhnout seniorát.  
 
Lydie Roskovcová: Poděkování Petru Krausovi za organizování schůzky kurátorů se vzdělavatelným 
programem a vzájemným poznáváním, rozhovorem o životě sborů i hospodářských otázkách.  
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Jaromír Strádal:  
a) Převážná část zpráv jsou správní a hospodářské otázky. To vypovídá o tlaku a tísni, se kterým se 
vyrovnáváme. Chceme podporovat slabší sbory, ale musíme postupovat ve správném pořadí: ptát se 
napřed proč a pak teprve jak. Existují dvě možnosti: podporovat slabší sbory přímo finančně (PF); 
nebo podpora života a živosti sboru (okolní sbory a faráři pomáhají slabšímu sboru svojí účastí).  
b) V seniorátu neexistuje POEM, ačkoli seniorát má 5 členů v celocírkevním POEM. Návrh z rozpravy: 
Konvent ukládá seniorátnímu výboru, aby do příštího zasedání konventu připravil povolání a pověření 
seniorátního POEM. 
c) Chvála činnosti SOM a jeho akcí.  
 
Christof Lange: Přelomové období v žižkovském sboru. Je třeba věnovat úsilí přemýšlení o dalším 
způsobu práce v Praze a pražských sborech.  
 
Jiří Ort: Dotaz na otázku finanční odpovědnosti SOM ze zprávy revizorů.  
Jaroslav Kolafa: Hospodaření SOM je součástí hospodaření seniorátu a musí být řádně vedeno.  
Další vysvětlení podali Petr Kraus, Mikuláš Vymětal a Pavel Groll, který představil také práci Sdružení 
evangelické mládeže (SEM).   
 
T. Trusina: Poděkoval za příspěvky E. Halamové a Ch. Langeho. Je potřeba zamýšlet se nad novými 
možnostmi a perspektivami práce, např. posílením sborů v oblastech satelitních městeček. Je to 
především úkol pro sbory samotné, na základě jejich situace, možností.  
 
J.Strádal: Komentář k části zprávy: „Některé sbory se rozhodly aktualizovat seznamy hlasovních 
členů.“ Je hezké, že se někteří rozhodli splnit své povinnosti a naplnit, co jim ukládají řády.  
 
Christof Lange: (k rozpočtu) Návrh z rozpravy: Konvent ukládá seniorátnímu výboru rozeslat návrhy 
rozpočtu dva měsíce před zasedáním konventu poštou na adresu každého sboru.   
 
Hlasování o zprávách 
Konvent bere na vědomí zprávy seniorátního výboru. Schváleno, zřejmá většina. 
Konvent schvaluje předloženou zprávu o hospodaření. Schváleno, zřejmá většina. 
Konvent souhlasí s navrženým rozpočtem na rok 2009. Schváleno, zřejmá většina. 
Konvent souhlasí s předloženou revizní zprávou. Schváleno, zřejmá většina. 
Konvent souhlasí s návrhem repartic na rok 2009. Schváleno, zřejmá většina.  
 
Jednání bylo přerušeno polední přestávkou.  
Po přestávce přítomno 82 poslanců.  
 
17. Volba seniorátního faráře pro mládež Mikuláše Vymětala  (Tisk č.12)   
 
Proběhla opakovaná volba seniorátního faráře Mikuláše Vymětala.  
Hlasování: 70 pro – 12 proti. Mikuláš Vymětal byl zvolen seniorátním farářem pro mládež.  
 
18. A. Návrhy na členy nové Synodní rady (Tisk č. 14)  
 
Po úvodu k volbě kandidátů pro volby do Synodní rady (během projednávání bodu 5), následovala živá 
diskuse věnovaná otázce, jak a o čem vlastně konvent může a má hlasovat.  
 
Konvent přijal návrh Romana Mazura: Konvent sestaví jeden společný seznam kandidátů do SR za 
faráře a jeden společný seznam kandidátů za laiky tak, že každý konventuál navrhne tři jména farářů 
a tři jména laiků. Přijato: 50 pro – 26 proti - 6 abs.  
 
Po další diskusi a krátkém přerušení jednání kvůli konzultaci dalšího postupu přijal konvent návrh 
Zdeňka Susy: O případném dalším postupu (otázka nadpoloviční většiny, atd.) konvent rozhodne až po 
vykonání prvního hlasování. Přijato: zřejmá většina.  
 
Proběhlo průzkumné hlasování lístky o kandidátech (podle seznamu tisk č. 14) a jednání pokračovalo 
přerušeným bodem 5 programu.   
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Předsednictvo konventu vyhlásilo výsledky průzkumného hlasování.  
 
Konvent přijal pilný návrh Zdeňka Susy: Podle počtu hlasů průzkumné volby přiřadit funkce a hlasovat 
aklamací o každém jménu. Přijato, zřejmá většina.  
Konvent přijal návrh Zdeňka Susy: V případě shody počtu hlasů (z průzkumné volby) hlasovat podle 
abecedy a pořadí určit podle počtu hlasů. Přijato, zřejmá většina. 
 
Výsledky hlasování o kandidátech 
Konvent pražského seniorátu doporučuje tyto kandidáty pro volby do Synodní rady:  
a) Faráři  
Synodní senior: Joel Ruml. (zřejmá většina, proti 0, abstence 3). 
1. náměstek synodního seniora: Miloš Rejchrt (zřejmá většina, proti 3, abstence 10).  
2. náměstek synodního seniora: Jiří Gruber: (zřejmá většina, proti 5, abstence 12).  
1. náhradník: Pavel Klinecký (zřejmá většina, proti 6, abstence 19).  
2. náhradník: Lýdia Mamulová (zřejmá většina, proti 2, abstence 9).  
3. náhradník: Petr Hudec (zřejmá většina, proti 2, abstence 12).  
b) Laičtí členové SR:  
Synodní kurátor: Pavel Stolař (pro 56 – proti 7 – abstence 13).   
1. náměstek synodního kurátora: Dalibor Titěra (zřejmá většina – proti 1 – abstence 7).   
2. náměstek synodního kurátora: Daniel Heller (pro 66 – proti 0 – abstence 13).  
1. náhradník: Jan Balcar (pro 62 – proti 0 – abstence 16).  
3. náhradník: Miroslav Cejnar (pro 56 – proti 0 – abstence 17).  
3. náhradník: Jaromír Křivohlavý (pro 54 – proti 3 – abstence 19).  
 
Volba 2. náhradníka poslance na synod konventu pražského seniorátu.   
 
Zdůvodnění: Protože Magdalena Jelínková (1. náhradník) není nadále členem staršovstva, nemůže být 
poslancem/náhradníkem na synod za pražský seniorát. Na její místo postupuje 1. náhradník Pavel 
Hejda a konvent zvolí 2. náhradníka.  
Za kandidáty byli navrženi: Hugo Švec, Jan Mašek, Zdena Skuhrová.  
Hlasování: Zdena Skuhrová 39, Hugo Švec 21, Jan Mašek 19.  
Užší volba: Zdena Skuhrová 56, Hugo Švec 23. Zvolena Zdena Skuhrová.  
 
18. B. Vyjádření konventu ke změnám CZ (Tisk č.13)  
 
Návrh na změnu CZ § 3 odst. 6: Povinnost zachování mlčenlivosti pro ordinované členy církve.  
Rozprava nebyla otevřena.  
Konvent souhlasí se změnou CZ. (pro 78 – proti 0 – abs. 0).  
 
Návrh na změnu CZ § 12: Opakovaná volba kazatelů.  
Rozprava k návrhu.  
Konvent souhlasí se změnou CZ. (pro 65 – proti 0 – abs. 13). 
 
Návrhy sborů Dejvice a Beroun byly navrhovateli staženy a konvent přijal návrh přechodu k dennímu 
pořádku přes oba návrhy. Přijato zřejmou většinou.   
 
Pilný návrh Matěje Chába: Konvent ukládá SV změnu klíče pro stanovení repartic, který by lépe 
odpovídal možnostem a stavu sborů. Návrh nebyl přijat k projednávání jako pilný (pro 48) a byl 
postoupen k projednání spolu s ostatními návrhy vzešlými z rozpravy.   
  
19. Projednání návrhů SV  (Tisk č. 15) a ze sborů (Tisk č. 16) a z rozpravy  
 
Návrh 1 – Rozvod 
Synod pověřuje synodní radu, aby kazatelkám a kazatelům, kteří se rozvedli, udělila čas 
k přemýšlení na 1 až 3 roky. Kazatelky a kazatelé, kteří procházejí tímto obdobím, nemohou 
vykonávat své povolání. 
K návrhu vystoupili: Z. Šorm, J. Strádal,  
Hlasování: pro 23. Návrh nebyl přijat.  
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Návrh 2  - Solidarita 
K návrhu vystoupili: P. Kraus, J. Strádal  
V rozpravě vystoupili: L. Mamulová, E. Potměšilová, P. Hudec, L. Mamulová, T. Trusina, A. Hudcová, 
Ch. Lange 
Pozměňující návrh Tomáše Trusiny (doplnění textu). Pro 56. Pozměňovací návrh byl přijat. 
Konvent ukládá seniorátnímu výboru založit a spravovat seniorátní solidární fond na podporu sborů, 
jejichž hospodářská situace neumožňuje dlouhodobě plnit své závazky k personálnímu fondu. Konvent 
žádá seniorátní výbor, aby připravil pravidla (statut), jimiž by se tento fond řídil a tato pravidla 
předložil ke schválení konventu v roce 2009. Aby se založení fondu neodkládalo, žádá konvent 
seniorátní výbor, aby fond založil bezodkladně, s tím, aby mezi 2. a 3. zasedáním konventu s ním 
hospodařil, a aby vhodným způsobem informoval sbory, jak do fondu přispívat a jak se jeho zůstatek 
vyvíjí.  
Hlasování o návrhu se změnou: Pro 56. Návrh byl přijat.  
 
Návrh Abigail Hudcové: Konvent se usnáší, že letošní adventní sbírka bude věnována na seniorátní 
solidární fond na podporu sborů.  
Hlasování: Pro 47. Návrh byl přijat.   
 
Návrh 3 - Seniorátní fond 
Konvent ukládá seniorátnímu výboru, aby založil a spravoval seniorátní fond na zvýšení příspěvků na 
bydlení pro seniorátní faráře, aby se přiblížily výši příspěvku, která je obvyklá v současné době pro 
faráře sborů. Konvent žádá seniorátní výbor o neprodlené zřízení tohoto fondu tak, aby příspěvky 
z něho mohly být poskytovány již v průběhu roku 2009. Správou tohoto fondu pověřuje konvent 
seniorátní výbor. 
K návrhu vystoupil: P. Kraus.  
Hlasování: Pro 62. Návrh byl přijat.  
 
Návrh 4 - Fond pasivních příjmů 
Synod pověřuje investiční komisi personálního fondu, aby 25% prostředků z personálního fondu 
investovala do nemovitostí určených ke komerčnímu pronájmu. Následné výnosy z pronájmu se 
budou plně vracet zpět do personálního fondu a budou prioritně využívány na podporu nejslabších 
sborů naší církve.   
K návrhu vystoupili: Jakub Šilar.  
Hlasování: Pro 3. Návrh nebyl přijat.  
 
Návrh 5 - Prodloužení podpory FS Hořovice 
Synod prodlužuje dobu podpory kazatelského místa ve FS ČCE v Hořovicích o jeden rok od 1.10.2009 
do 30.9.2010. 
K návrhu nikdo nevystoupil.  
Hlasování: Zřejmá většina. Návrh byl přijat.  
 
Návrh 6 – Změna Pravidel zřizování kazatelských míst 
Žádosti o prohlášení kazatelského místa za podporované nebo misijní doručené ve lhůtě dle odst. 6 
projedná a vyhodnotí Komise pro hodnocení žádostí o prohlášení kazatelského místa za podporované 
nebo misijní (dále jen „Komise“). 
„Komisi“ tvoří 5 členů a 2 náhradníci. 2 členy a náhradníka volí ze svých členů hospodářská komise 
synodu, 2 členy a náhradníka volí ze svých členů právní komise synodu. Pátého člena jmenuje synodní 
rada. Volbu členů a náhradníků „Komise“ provedou hospodářská a právní komise synodu ve svém 
prvním zasedání. 
Členové „Komise“ na svém prvním zasedání zvolí předsedu „Komise“.  
K návrhu vystoupili: L. Mamulová, Z. Šorm.  
Hlasování: Pro 43. Návrh byl přijat. (Počet poslanců 80).  
 
Návrh 7 - Zmírnění nespravedlnosti při inkasu do personálního fondu 
Synod vyhlašuje, že v letech 2009-2012 bude 25% sborů s nejnižším obratem přispívat do personálního 
fondu pouze 70% částky vyhlášené částky v daném roce, zatímco 25% sborů s nejvyšším obratem bude 
přispívat 130%.  
K návrhu vystoupili: M. Cháb.   
Hlasování: Pro 8. Návrh nebyl přijat. 
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Návrhy ze sborů 
 
Návrh klimentského sboru: Konvent ruší letošní adventní seniorátní sbírku s tím, že bude sbory 
využita na pokrytí nárůstu PF a repartic.   
Předsednictvo navrhuje návrh odložit, vzhledem k již přijatému usnesení o adventní sbírce.  
Tomáš Trusina navrhuje revokovat usnesení o adventní sbírce a jednat zda a s jakým určením vykonat 
seniorátní adventní sbírku.  
Hlasování: Pro 39. Návrh nebyl přijat. (Počet poslanců 79).   
 
Návrhy z rozpravy 
 
Matěj Cháb: Konvent ukládá seniorátnímu výboru změnu klíče pro stanovení repartic, který by lépe 
odpovídal možnostem a stavu sborů.  
K návrhu vystoupili: Matěj Cháb, Dalibor Titěra.  
Hlasování: Zřejmá většina. Návrh byl přijat.  
 
Jaromír Strádal: Konvent ukládá seniorátnímu výboru, aby do příštího zasedání konventu připravil 
povolání a pověření seniorátního Poradního odboru pro evangelizaci a misii (POEM). 
Hlasování: Pro 11. Návrh nebyl přijat.  
 
Christof Lange: Konvent ukládá seniorátnímu výboru rozeslat návrhy rozpočtu dva měsíce před 
zasedáním konventu poštou všem sborům seniorátu.   
Hlasování: Pro 4. Návrh nebyl přijat.  
 
Poděkování  
 
Abigail Hudcová poděkovala jménem konventu libeňskému sboru za přijetí a pohostinnost.  
 
Závěrečná pobožnost 
 
Vladimír Pír posloužil čtením z žalmu 119 a modlitbou. Po zpěvu 119. žalmu ukončila Abigail Hudcová 
konvent prosbou o Boží požehnání.   
 

Příští zasedání konventu se koná 7. listopadu 2009. 
 
 
 
 
Zapisovatelé 
 

Michal Šourek Daniela Doucková 
 
 
Verifikátoři 
 

Marta Zemánková Vladimír Kněžek   
 
 
 
 

Matylda Králová Pavel Řežábek 
 
 
Předseda konventu 
 
 

 Abigail Hudcová 
 


